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PRAKSIS
tekst: Geir Molnes 

John Eeg har gjennom flere år 
holdt førstehjelpskurs for syke
pleierstudenter, først for Norsk 
Luftambulanse, senere på egen 
basis. Han mener at sykepleier
utdanningen er blitt for akade
misk.

– En stadig mer akademisk ut
danning har ført til at praksis 
nedprioriteres. Jeg mener det går 
på bekostning av pasientenes tid. 
Mange ferske sykepleiere er ikke 
kjappe nok til å utføre de prak
tiske oppgavene, sier Eeg.

Han mener 
dette er en ut
vikling som 
har svekket 
sykepleiernes 
praktiske kom
petanse.

–  S y k e p l e i 
erne var bedre 
rustet før, da 
utdanningen 
var mer prak
tisk og mindre 
akademisk. Det 
er den teore
tiske delen som 
prioriteres nå. 
Praksis kom
mer i annen 
rekke, sier Eeg.

Akademisk 
statusjag
Det er ikke 
nødvendigvis 
bare faglige år
saker til akademiseringen av syke
pleierutdanningen.

Ifølge en rapport fra Nordisk 
Nordisk institutt for studier av 
innovasjon forskning og utdan-
ning (NIFU) skal en av grunnene 
til akademiseringen være et øn-
ske fra sykepleierprofesjonen 
om å øke fagets status.

Dette kan ha gått på bekost
ning av sykepleiernes praktiske 
kompetanse.

Joakim Caspersen har skrevet 
NIFUrapporten på oppdrag for 
arbeidsgiverforeningen Spekter. 
Han mener at når utdanninger 

brukes som virkemiddel for andre 
ting enn best mulig praksis, ligger 
det en mulighet for at faget trek
kes for langt i en teoretisk retning.

– Spenninger mellom yrkesre
levans og akademisk innretning 
er vanlig i alle yrkesutdanninger. 
Yrkesutdanninger brukes nå til 
forskning, og til å løfte høyskoler 
til å bli universiteter – selv om 
de har et klart yrkesrettet formål, 
sier Caspersen.

Ønsker å bli hørt
NIFUrapporten viser at sykehu
senes behov i større grad må vekt
legges når utdanningen utformes, 
mener kommunikasjonsdirektør 

Gunnar Larsen 
i arbeidsgi
verforeningen 
Spekter, som 
o r g a n i s e r e r 
statlige virk
somheter, deri
blant sykehus.

– Arbeidsgi
verne bør få en 
mye tydeligere 
rolle i utfor
mingen av ut
danningene. I 
dag er det nær
mest vanntette 
skott mellom 
arbeidslivets 
behov og ut
danningsinsti
tusjonene. Det
te er en sektor 
hvor det er et 
økende behov 
for arbeids
kraft. Samtidig 

blir sektoren stadig mer spesiali
sert. Dette stiller også krav til ut
dannelsen, sier Larsen.

– Store forskjeller
Mette Dønåsen er avdelingsle
der ved sykepleietjenesten på 
Glittreklinikken i Nittedal. Hun 
mener det praktiske nivået blant 
nyeksaminerte sykepleiere vari
erer mye.

– Det er store forskjeller fra 
skole til skole. Jeg møter i ho
vedsak dyktige og kompetente 
sykepleiere. Men det er flere 
som er preget av skolen de har 

gått på, sier Dønåsen.
Hun savner en klarere sam

menheng mellom teori og prak
sis i utdanningen.

– Det er en utfordring at vei
lederne i teorifeltet ikke er opp
datert på praksisfeltet. På veldig 
mange høyskoler og universite
ter har man konsentrert seg om 
akademisk kompetanse. Det kan 
ha gått på bekostning av at man 
ikke er oppdatert på det praktis
ke. Man får en akademisk elite 
som ikke kan svare på hva halv
parten av utdanningen dreier 
seg om, sier Dønåsen.

Hun presiserer at studentene 
må kunne forvente at de har vei
ledere med kunnskaper om både 
teori og praksis.

– En del dårlig teori
Lasse Johan Thue, studentråd
sleder for sykepleierstudentene 
ved Høgskolen i Oslo og Akers
hus (HiOA), mener sykepleierfa
get har en god balanse mellom 
teori og praksis i dag. Samtidig 
anser han flere av de teoretiske 
fagene som mindre relevante.

– Jeg synes selv det er en 
god fordeling mellom teori og 

praksis. Men en del av teorien 
vi lærer, har jeg stilt spørsmål 
ved hvorfor vi må gjennom, sier 
Thue.

– Hva slags teori?
– Vi bruker blant annet gan

ske mye tid på hvordan tidligere 
teoretikere definerer sykepleier
yrket. Dette settes sjelden i kon
tekst. Vi lærer lite om hvorfor 
det er så viktig å lære dette.

Mangler gode 
praksisplasser
Når det gjelder gjennomførin
gen av praksis ved HiOA, mener 

«Arbeidsgiverne 
bør få en mye ty-
deligere rolle i ut-
formingen av ut-
danningene. I dag 
er det nærmest 
vanntette skott 
mellom arbeids-
livets behov og 
utdanningsinstitu-
sjonene.»
Gunnar Larsen, kommunikasjonsdirektør i 

arbeidsgiverforeningen Spekter.

En fersk rapport fastlår at sykeplei-
erutdanningen blir stadig mer teore-
tisk. Det går på bekostning av pasi-
entene, mener førstehjelpsinstruktør 
John Eeg.

Sykemelder praksisen

Vekker bekymring: Sykepleierstudentene må igjennom mer teori enn før. Dermed får de mindre tid til praktisk læring. 
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Vil du jobbe i Norges 
største studentavis?

JOURNALISTER FOTOGRAFER DESIGNERE
Universitas er vaktbikkje, kulturorgan 
og debattforum for over 60.000 Oslo-
studenter. Vi trenger idérike, skriveføre 
journalister som brenner for å lete fram 
og skrive spennende saker innen ulike 
stoffområder og sjangre, som nyheter, 
kultur, feature, essay, anmeldelser, 
kommentar- og analyse. Du bør være 
engasjert og villig til å sette av tid.
Opplys gjerne hvilket stoffområde du 
helst vil arbeide med. 
Spørsmål om stillingen rettes til 
redaktør Emma Tollersrud. 

emma.tollersrud@gmail.com
911 23 791

Vi trenger dyktige fotografer som 
kan  ta spennende nyhets- og 
reportasjebilder og portretter som 
skiller seg ut. Du er teknisk stødig og 
har evnen til å arbeide selvstendig. 
Eget utstyr er en forutsetning.
Spørsmål om stillingen rettes til 
fotosjef Helle Gannestad. 

hellegannestad@gmail.com
911 51 685

Vi trenger intelligente og idérike 
designere som har blikk for god 
lay-out og kjennskap til verktøyene 
Universitas arbeider med - InDesign, 
Illustrator og Photoshop. Mesteparten 
av arbeidet foregår mandag og tirsdag, 
og uttegnerne jobber i turnus.
Spørsmål om stillingen rettes til 
desksjef Benjamin Edward Oliver. 
Søknaden må inkludere en portfolio .

benjamin.e.oliver@gmail.com
465 58 033

SØKNADSFRIST 27. JANUAR 2013
Søknad, CV og arbeidsprøver sendes til emma.tollersrud@gmail.com.

UNIVERSITAS er en av Europas største stu-
dentaviser, med 34 utgivelser i året. Vi dekker i 
dag alle læresteder tilknyttet Studentsamskip-
naden i Oslo og Akerhus. Vi er stolte av å tilby 
de viktigste nyhetene om utdanning og akade-
mia og de beste studentrelaterte leseropple-
velsene i Norge.
I 65 år har Universitas vært en viktig døråpner 
inn i mediebransjen for talentfulle journalister, 
skribenter, fotografer og sidedesignere. Totalt 
jobber ca. 45 personer i Universitas. Vi satser 
aktivt på å bringe fram det beste hos hver en-
kelt av våre medarbeidere.

VI KAN TILBY:
•	 Et svært godt sosialt miljø i en trivelig, engasjert redaksjon.
•	 En uvurderlig erfaring for alle som ønsker en fremtid innen journalistikk, foto og 

medier generelt.
•	 En variert og spennende jobb med store utviklingsmuligheter og rom for nytenkning 

og kreativ utfoldelse.
•	 Du er engasjert og idérik, samarbeider godt og har god leveringsevne og 

gjennomføringskraft. Tidligere erfaring er en fordel, men ingen betingelse.
•	 Arbeidet er honorert og lar seg kombinere med studier. 
•	 Universitas vektlegger mangfold og oppfordrer studenter fra alle aktuelle læresteder 

til å søke, uansett kjønn eller kulturell bakgrunn.
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Mindre attraktivt
Utenlandske studenter står årlig 
for 54 milliarder kroner til den 
britiske økono-
mien, ifølge tall 
fra Aftenposten. 
Antallet studenter 
fra blant annet In-
dia og Kina har nå 
sunket, som følge 
av økte studieav-
gifter og et større 
byråkratisk krav 
for å slippe inn. 
Ettersom uten-
landske studen-
ters studieavgift 
er markedsstyrt, 
må de betale mer 
enn dobbelt så 
mye som de bri-
tiske.

De dyre avgif-
tene gjør at stu-
denter må finne 
alternative inn-
tektskilder. Her 
støter de på nye problemer da det 
også er satt grenser for hvor mye 

utenlandske studenter kan jobbe, 
både under og etter studiene.

Selektiv prosess
Bratberg mener at en 
nedgang i interna-
sjonale studenter vil 
få langsiktige konse-
kvenser for Storbri-
tannia.

– De som er stu-
denter i dag er 
høykvalifisert ar-
beidskraft i morgen. 
Storbritannia har en 
høyteknologisk in-
dustri hvor man har 
vært veldig opptatt 
av å hente inn talent-
fulle utlendinger. Det 
er erklært politikk på 
britisk side. De enes-
te man vil slippe inn 
av ikke-EU-borgere, 
er dem som kan bi-
dra til den nasjonale 
økonomien på felt 

der det finnes et behov, sier Brat-
berg.

Akademisk samarbeid
Bratberg mener at britiske uni-
versiteter fortsatt har en tydelig 
internasjonal profil, og at Storbri-
tannia fortsatt er et stykke unna 
akademisk isolasjonisme.

– Det er ikke fravær av inter-
nasjonale signaler som preger 
universitetene. Det skal gå lang 
tid før man er på et nasjonalt 
isolasjonistisk spor. Man vil se at 
det er utrolig viktig for førsteklas-
seuniversitetene i Storbritannia 
at man har et globalt nedslagsfelt 
og nettverk. Akademisk arbeid er 
transnasjonalt og universelt. Det 
er helt nødvendig for kunnskaps-
produksjon å kunne arbeide på 
tvers av nasjoner, sier Bratberg.

– Er regjeringen mer redd for å 
slippe inn for mange innvandrere 
enn de er for å miste talentfulle stu-
denter?

– Det de har gjort fram til nå ty-
der på det.

sunnivrs@universitas.no

Jakter falske studenter

STORBRITANNIA
tekst: Axel Geard Nygaard

Nedgangen i antall søkere er på 
6,6 prosent ifølge en rapport ut-
arbeidet av University and Col-
lege Admissions Service (UCAS), 
den britiske versjonen av 
Samordna opptak.

Antallet søkere begynte å fal-
le allerede da en studieavgiftsøk-
ning ble vedtatt for to år siden. 
Da tredoblet den 
britiske regjerin-
gen studieavgif-
ten i England, til 
store protester, 
fra om lag 27 000 
kroner (3000 
pund) til nærme-
re 80 000 kroner 
(9000 pund).

Rapporten tar 
også for seg sø-
kertallene fra Wa-
les og Skottland, 
hvor det ikke har 
vært en økning i 
studieavgiften. I 
disse områdene 
økte antallet sø-
kere, og kontras-
ten til den engel-
ske nedgangen er 
dermed tydelig.

– Regjeringas poli-
tikk påvirker

– Dette er tidlige tall. De har fort-
satt mulighet til å komme seg, 
og det håper jeg de gjør. Men 
nedgangstrenden i England 
holdt seg gjennom hele året i 
fjor, i motsetning til i Skottland 
og Wales. Regjeringa burde nå 
erkjenne at politikken for høy-
ere utdanning har en klar på-
virkning på søkertallene, sier 
Liam Burns, president i Natio-
nal Union of Student (NUS), i en 
pressemelding.

Med avgiftsøkningen inn-
førte også regjeringen nye låne-
betingelser for studenter med 
dårlig økonomi. Disse studen-
tene skulle slippe å betale til-
bake lånet før de hadde en stabil 
inntekt og dermed kunne tåle 
økningen.

Burns mener at selv om låne-
betingelsene er gode, så er søk-
nadsfallet et tegn på at en avgift 
på 80 000 kroner virker avskrek-
kende på studentene.

– Studenter og deres familier 
fungerer ikke som en type kal-
kulatorer, som er i stand til å 
regne ut hvor mye de vil klare å 
betale tilbake basert på hypote-

tiske framtidige inntekter, sier 
han.

Han advarer mot en debatt 
som kun fokuserer på hvordan 
utdanningsinstitusjonene skal 
finansieres, uten også å disku-
tere den økonomiske støtten til 
studentene.

– De som ikke begynner på 
universitetet, sliter med å få 
endene til å møtes. Den økono-
miske støtten når ikke de riktige 
studentene når de trenger det, 

sier Burns.

– Krevende 
rekrutte-
ringsmiljø
Organisasjonssjef 
for UCAS, Mary 
Curnock Cook,, 
påpeker at det er 
flere ting å trekke 
ut av rapporten.

– Hovedtallene 
i denne rappor-
ten viser hvor 
krevende det var 
å rekruttere til 
enkelte deler av 
Storbr itannias 
høyere utdanning 
i 2012. Likevel er 
det mer subtile, 
u nde r l i g ge nde 
funn. For ek-
sempel ligger de 

faktiske opptakstallene nære 
de vanlige tallene, selv om et-
terspørselen etter høyere utdan-
ning har falt i England, sier hun i 
en pressemelding.

For totalt 653 600 søkere var 
det kun 464 900 fulltidsplasser. 
Det betyr 188 700 søkere sto 
igjen uten studieplass etter opp-
taksrunden.

Bekymringsverdige funn
Cook trekker også fram andre, 
både gledelige og urovekkende 
funn.

– Den fortsatte økningen i del-
takelse blant svakerestilte grup-
per er veldig oppmuntrende, sier 
Mary Curnock Cook, konsern-
sjef for UCAS, i en pressemel-
ding.

Hun mener derimot at det er 
slående og bekymringsverdig at 
kvinner fortsetter å søke høyere 
utdanning i mye større grad enn 
menn.

– Unge kvinner har 30 prosent 
høyere sannsynlighet for å be-
gynne på høyere utdanning enn 
menn. Denne forskjellen har økt 
i denne opptaksrunden.

axelgn@universitas.no

Skyhøy avgift 
skremmer 
studenter

«Regjeringa 
burde nå 
erkjenne at 
deres høyere 
utdannings-
politikk har 
en klar på-
virkning på 
søknadsadfer-
den.»
Liam Burns, president i National 

Union of Student (NUS).

Engelske universiteter hadde 54 000 færre 
søkere i 2012. Det provoserer motstanderne 
av omstridt avgiftsøkning.

«Faren er 
at man kas-
ter barnet ut 
med badevan-
net ved også 
å stenge ute 
nettopp de 
studentene 
man ønsker å 
tiltrekke seg»

Øivind Bratberg, Storbritannia-
ekspert
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STUDENTIDRETT
tekst: Thea Marie Astrup 

foto: Helle Gannestad 

Oslo Studentidrett (OSI) har 
ikke fostret mange olympiske 
medaljevinnere, men i sommer 
overrasket fekter og instruktør 
ved OSI, Bartosz Piasecki, med 
å vinne sølv i OL. Nylig ble han 
også tildelt pris i åpen klasse ved 
idrettsgallaen – men OSI kan 
ikke tildeles all æren.

– De siste ti årene har foreldre-
ne mine brukt omtrent 60 000 
i året på at jeg skal kunne reise 
rundt og delta i konkurranser. 
Du er allerede mange år bak 
skjema hvis du begynner å fekte 
i tjueåra på studentidretten, sier 
Piasecki.

Student-OL i sikte
Før du eventuelt skulle være så 
dyktig som Piasecki og slå igjen-
nom, koster det mye å fekte – det 

krever mye tid og ressurser. Iføl-
ge Piasecki må teknikken oppar-
beides gjennom 20 år om du skal 
bli virkelig god.

Da fekteren fikk bronsemedal-
je i U23- EM for tre år siden, var 
det ingen som brydde seg.

– Man kunne jo allerede da sagt 
at «denne karen her har en mu-
lighet til å gjøre noe innen fire 
år», og satsa penger på det, sier 
Piasecki.

Men i dag ser ting annerledes 
ut. Med OL-suksess kommer 
også pengene og ambassadørrol-
len. Og med sponsorer i beltet, 
kan lommeboka til foreldrene få 
hvile framover.

– Fekterforbundet og student-
idretten bruker meg mye. Jeg er 
med på alt, farter overalt og gjør 
det jeg må.

Piasecki har blitt et satsnings-
objekt for OSI fram mot Univers-
iaden til sommeren – en inter-
nasjonal multi-sportsbegivenhet 
som tilsvarer et «student-OL». 

Arrangementet blir arrangert 
annenhvert år, og deltagerne er 
universitets studenter.

Studieslit
Piasecki er en av få Blindern-
studenter som driver med top-
pidrett ved siden av studiene. 
Det gjør det vanskelig å følge 
normert studieprogresjon, og 
bachelorgraden hans tok fire 
og et halvt år. Knapphet på tid 
merkes ekstra godt etter en på-
begynt master i informatikk.

– Det er mildt sagt et rent hel-
vete. Mellom januar og august 
skal jeg være borte i 90 dager, og 
det er veldig opp og ned hvorvidt 
Universitetet bidrar til å legge til 
rette for så mye reising.

Torsdag forrige uke reiste 
fekteren til Qatar på første ver-
denscupstevne, og etter to da-
ger hjemme går turen videre til 
Italia for konkurranse i fem nye 
dager.

Det er mange toppidrettsutø-
vere som sier at de ikke har tid 
til studier og heller vil konsen-
trere seg om idrett. For Piasecki 
har det å studere vært et bevisst 
valg.

– Så slipper jeg å begynne å 
studere når jeg blir 35.

Lite elite
Studiehverdagen til Piaseckis 
søster er en helt annen; hun fek-
ter – og studerer – i USA. Kultu-

ren rundt studentidretten i Oslo 
ligger et stykke unna den ameri-
kanske.

Mens Bartosz omtrent aldri 
er hjemme, reiser på hverdagene 
og har et hektisk forhold til stu-
diene, konkurrerer søstera kun i 
helgene. I USA får hun stipend 
og fekter for universitetet. De 
har obligatorisk trening fra åtte 
til tolv hver dag og er på skolen 
resten av dagen.

– Søsteren min får betalt stu-
diet og tilrettelagt det meste, 
men så har de jo et helt annet 
system.

For studentene som starter 
med en idrett på OSI, handler 
det ofte bare om å prøve noe 
nytt eller drive med noe som er 
gøy.

– Mange av de som begynner 
med fekting her hos oss har ikke 
drevet med annen idrett før og 
vil prøve noe nytt – i stedet for 
å sitte og lese og spise burgere. 
Nivået holder seg stabilt, jeg vil 
ikke si dårlig, men... vi har det 
gøy på trening.

Piasecki beklager at de fleste 
slutter straks de er ferdige med 
studiene.

– De holder på noen år, og så 
forsvinner de helt ut, dessverre.

kulturredaksjonen@universitas.no

Med et historisk OL-sølv i ermet gjør 
Blindern -gutten Bartosz Piasecki seg 
klar for sommerens «student-OL».

Studentidrettens Zorro

Teknikk: – Hver kamp er forskjellig. Du møter folk som er i fysisk god form og andre som ikke er det. Alle kan lykkes i fekting, bare du har god teknikk, sier Bartosz Piasecki.

«Nivået holder 
seg stabilt, jeg 
vil ikke si dårlig, 
men... vi har det 
gøy på trening.»

Bartosz Piasecki, fekter 








